
AKADEMICKÝ SENÁT 

UNIVERZITY TOMÁŠE BATI VE ZLÍNĚ 

 Z Á P I S č. 5/2017 (206)  
z řádného zasedání Akademického senátu UTB konaného 14. března 2017 

v zasedací místnosti č. 514 budovy U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín  

Přítomni: Beníček Lubomír, Ing. Ph.D.; Dosoudilová Jana, MgA.; Gál Robert, Ing. Ph.D.;  

Horáková Monika, Ing. Ph.D.; Chovancová Miloslava, doc. Ing. CSc.; Chromčák David;  

Illík Rostislav, dr ak. soch.; Janáčková Adéla; Jílková Petra, Bc. DiS; Kalenda Jan, Mgr. Ph.D.;  

Kocourek Josef, Mgr. Ph.D.;  Kozák Vratislav, doc. Ing. Ph.D.; Kozáková Věra, Mgr. Ph.D.;  

Křemen Filip, Ing.; Lapková Dora, Ing.; Macháčková Alena, Ing. CSc.; Matýsek Miroslav, Ing. Ph.D.; 

Müllerová Hana; Musil Miroslav, Ing. Ph.D.; Nikischerová Denisa; Pavelka Tomáš, Bc.;  

Podzimek Ondřej, ak. soch; Rak Jakub, Ing.; Skarupská Helena, PhDr. Ph.D.;  

Sysel Martin, doc. Ing. Ph.D.; Šilhánová Renata, Mgr. Ph.D.; Šnédar Libor, JUDr. Ph.D.;  

Trojan Jakub, RNDr. MSc MBA Ph.D.; Velešíková Denisa, Bc. 

Celkem přítomno: 29 členů AS UTB (z 36) 

Omluveni: Košťál Jindřich, Bc.; Liznová Adéla, DiS.; Mauer Pavel, JUDr.; Pekař Libor, Ing. Ph.D.; 

Sedlačík Michal, doc. Ing. Ph.D.; Ševčík Jakub, Ing.; Valášková Eliška 

Stálí účastníci zasedání: prof. Ing. Petr Sáha, CSc.; doc. Ing. Adriana Knápková, Ph.D.;  

Mgr. Pavel Krutil; PhDr. Ondřej Fabián; RNDr. Alexander Černý; Ing. Michal Staněk, Ph.D. 

 

Program: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 205. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Rozpočet UTB pro rok 2017“. 

6. Projednání návrhu rektora na jmenování členů Rady pro vnitřní hodnocení UTB. 

7. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Stipendijní řád UTB“. 

8. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Řád hospodaření a účtování UTB“. 

9. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Pravidla pro zakládání právnických osob a pro 

peněžité a nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob UTB“. 

10. Projednání návrhu „Řád habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem UTB“. 

11. Projednání návrhu „Řád pro řízení o vyslovení neplatnosti vykonání státní zkoušky nebo její 

součásti nebo obhajoby disertační práce a pro řízení o vyslovení neplatnosti jmenování 

docentem UTB“. 

12. Projednání návrhu „Volební řád AS FT“. 

13. Projednání návrhu „Jednací řád AS FT“. 

14. Projednání Zprávy o činnosti AS UTB za období od 8. 3. 2016 do 14. 3. 2017.  

15. Různé. 

 

Zasedání zahájila a řídila Ing. Macháčková. Představila návrhy termínů dalších zasedání AS UTB:  

11. 4. 2017, 2. 5. 2017 a 6. 6. 2017. 

Ad 1) Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 205 

Připomínky k zápisu AS UTB č. 205 ve znění zveřejněném v informačním systému UTB nebyly 

vzneseny. 

K hlasování přítomno 27 členů AS UTB. 
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Návrh usnesení AS UTB č. 206/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 205 ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Hlasování: 

Pro:       27 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 206/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 205 ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Ad 2) Stav plnění usnesení AS UTB 

Usnesení AS UTB č. 205/3 – vnitřní předpis Studijní a zkušební řád UTB, schválený 21. 2. 2017,  

byl dne 27. 2. 2017 registrován MŠMT. Ing. Macháčková upozornila na účinnost tohoto vnitřního 

předpisu od 1. 9. 2017 a sdělila, že děkanům fakult zaslala návrh znění čl. 5 statutu fakulty, které je 

doporučeno s ohledem na potřebu nového vnitřního předpisu fakulty „Pravidla průběhu studia  

ve studijních programech uskutečňovaných na fakultě“.  Návrh byl předem projednán na zasedání 

legislativní komise (LK) 28. 2. 2017. 

Ad 3) Projednání programu zasedání  

Nebyly předloženy žádné návrhy na úpravu předběžného programu zasedání, schváleného usnesením  

č. 205/4.  

K hlasování přítomno 28 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 206/2: 

AS UTB schválil program zasedání č. 206 ve znění usnesení č. 205/4. 

Hlasování: 
Pro:       28 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 206/2: 

AS UTB schválil program zasedání č. 206 ve znění usnesení č. 205/4. 

 Ad 4) Informace rektora, prorektorů a kvestora 

Rektor prof. Sáha 

- Přednáška předsedy AV ČR prof. Drahoše na CPS - 28. 2. 2017. 

- Slavnostní otevření Aplikačního centra kosmetických přípravků a biomateriálů v budově U11 - 

1. 3. 2017. 

- Grantová agentura ČR přidělila prostředky na 7 pokračujících grantových projektů -  2. 3. 2017.  

- Krajská hygienická stanice informovala o zahájení kontroly v Menze U4 - 9. 3. 2017. 

- Žádost FAI o akreditaci vzdělávacího programu „Informační a komunikační technologie“. 

- Přednáška ministra financí Andreje Babiše na UTB - 9. 3. 2017. 

- Zasedání Rady hospodářské a sociální dohody Zlínského kraje - 9. 3. 2017.  

- Jednání s ředitelem firmy HPTronic Zlín Ing. Danielem Večeřou -  13. 3. 2017. 

- Jednání s ředitelkou TIC Ing. Sobieskou -  13. 3. 2017. 
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Prorektorka doc. Knápková  

- Pozvánka na Veletrh pracovních příležitostí, který proběhne 5. 4. 2017 na U5. Termín konání  

je ideální pro studenty, kteří končí studium - příležitost najít brigádu nebo zaměstnání. Akci 

organizuje IAESTE UTB. 

Prorektor Mgr. Krutil 

- International Week na UTB 4. 4. – 8. 4. 2017, účast několika desítek zahraničních hostů, kteří 

budou mít přednášky na fakultách. Součástí akce bude také mezinárodní festival 5. 4. 2017  

na U13 – představení jednotlivých zemí samotnými studenty. 

- Průzkum spokojenosti zahraničních studentů na krátkodobých pobytech po skončení zimního 

semestru. Odpověděla třetina oslovených, z toho většinově spokojených cca 90 %. Menší 

spokojenost s úrovní ubytování, plynoucí především z nedostatečné jazykové vybavenosti 

personálu kolejí – hledání řešení s ředitelem Kolejí a menzy UTB. 

- Účast Mezinárodního oddělení (MO) na třídenním veletrhu vzdělávání na Ukrajině - UTB  

ve společném stánku Study in Czech Republic. Podobné aktivity vyvíjí MO  

ve Vietnamu. Cílem je vyrovnat výpadek studentů, zvláště doktorandů. 

Doc. Chovancová se dotázala, zda se pro pomoc s těmito aktivitami kontaktuje česko-

vietnamská komora. Prorektor Mgr. Krutil vysvětlil, že zatím se UTB zaměřuje na univerzitu 

v Ho Či Minově Městě, kde je také Baťa Centrum. Oslovují se další tři univerzity technického 

zaměření, které např. nemají vlastní doktorské studijní programy. Na MO je na poloviční úvazek 

zaměstnána jako agentka pro nábor zahraničních studentů studentka UTB z Vietnamu, která 

domluvila náborové akce na těchto univerzitách -  očekává se na nich účast stovek studentů. 

Prorektorka doc. Knápková uvedla, že FaME chystá v září společnou konferenci s univerzitou 

z Ho Či Minova Města. 

Dr. Matýsek doporučil jako vhodného agenta pro nábor studentů absolventa doktorského 

studijního programu FAI z Vietnamu, který se usadil ve Zlíně a mluví dobře česky. 

Ad 5) Projednání návrhu „Rozpočet UTB pro rok 2017“ 

Návrh byl předložen 7. 2. 2017 a ekonomickou komisí (EK) projednán na zasedáních 28. 2. a 7. 3. 2017. 

Předseda EK Dr. Beníček představil závěr EK – komise většinově doporučila materiál Rozpočet UTB 

2017 se změnami z 5. 3. 2017 k hlasování AS UTB. Kvestor RNDr. Černý seznámil účastníky 

zasedání s prezentací změn v Rozpočtu UTB projednávaném AS UTB 21. 2. 2017. V prezentaci jsou 

také odpovědi na dotazy zaslané doc. Chovancovou a Dr. Horákovou. Prezentace je přílohou zápisu.  

Dr. Horáková se dotázala, jakým způsobem bylo rozděleno dofinancování z rozpočtu MŠMT (aby 

pokles nebyl vyšší než 2 %)? K takto položené otázce Dr. Horáková zobrazila tabulku, zveřejněnou 

MŠMT, obsahující Rozpočtový okruh I, institucionální část rozpočtu včetně dorovnání z Rozpisu 

rozpočtu vysokých škol na rok 2017.  

K tabulce podala Dr. Horáková následující vysvětlení: Ze zveřejněné tabulky je patrné, že  tzv. rozdíl 

dorovnání vůči UTB činil 3 868 829 Kč. Tato částka byla v rámci UTB připočtena k celkové 

hodnotě institucionálního financování, která zahrnuje jak fixní, tak i výkonovou část. Snížené 

financování z MŠMT o více než 50 % však bylo směrováno pouze do výkonové části (viz níže uvedená 

vysvětlující tabulka), což zapříčinilo propad ve financování FMK a FaME, které se na zvýšené naplnění 

výkonu zaměřovaly. 

UTB - Institucionální financování RO I. (tis. Kč) 2016 2017 
 

celkem včetně dorovnání  515 339 505 032 
 

fixní část (dříve A) 430 412 465 439  + 8,14 % 

výkonová část (dříve K) 84 927 39 593  - 53,4 % 
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Kvestor RNDr. Černý následně vysvětlil, že pro rozdělení přidělené kompenzace nebyl z MŠMT 

stanoven žádný klíč, a proto bylo provedeno rozdělení  90 %  pro fixní a 10 %  pro výkonovou část. 

Rozdělení je považováno za interní záležitost UTB, s cílem dodržení postupu schválených Pravidel 

rozpočtu UTB pro rok 2017. 

Dr. Horáková na doplnění prezentovala uvažovanou předběžnou hodnotu RIV bodů pro UTB  

z navrhovaného Hodnocení 2015 (H15), ke dni 8. 3. 2017. Na tomto základě lze předpokládat,  

že celkové hodnocení UTB může nabýt výše: 45 390,69733 ( H14 = 46 859). Toto číslo však nelze 

v současnosti považovat za finální. 

Kvestor RNDr. Černý poznamenal, že výsledky jsou předběžné a nelze podle toho vyvozovat závěry, 

protože není jisté, jaká bude skutečná hodnota RIV bodu. 

Dr Illík poukázal na všechny historické peripetie spojené se vznikem FMK, kde je sice na studijním 

programu Výtvarná umění vysoký koeficient ekonomické náročnosti, který je ale většinově potřebný 

pro finančně náročné technické vybavení. To, že FMK rozjela RUV a dosáhla v něm podílu  

na celkových výsledcích RUV všech škol 4,7 % (zatímco v RIV je „úspěšnost“ UTB pouze 2 %),  

se nyní jeví jako marná činnost. Váha RUV je pouze 3 % celkového finančního objemu na „kvalitu“, 

váha RIV je 30 %. Dr Illík má pocit zdevastování výsledků snažení FMK a je podle něj škoda,  

že celkově výsledky (finanční ohodnocení) poškozují těžce motivaci akademických pracovníků FMK  

se na tomto poli činnosti dále angažovat. Paradoxem je, že se FMK a FaME v hodnocení fakult umísťují 

na předních místech (nejlépe z UTB) a jejich mediální obraz je dobrý.  

Dále Dr Illík požádal o vysvětlení, proč bojovat o podporu Kreativního centra právě v situaci, kdy je 

prioritou zajištění chodu univerzity. O Kreativním centru se diskutovalo už v loňském roce, kdy bylo víc 

peněz a podle diskuse na zasedání EK se domníval, že Kreativní centrum je momentálně v útlumu. 

Kvestor RNDr. Černý uvedl, že se jedná o rozvoj stávajícího Centra kreativních průmyslů na U11,  

u projektu nového Kreativního centra nemá UTB na spolufinancování. 

Na dotaz Dr. Musila, kdy bude známo rozdělení H15, odpověděl kvestor RNDr. Černý,  

že pravděpodobně v květnu. 

Doc. Chovancová se dotázala, zda projekty FaME, které mohou být podpořeny z Fondu strategického 

rozvoje, musí být zaměřeny jenom do okruhů uvedených v prezentaci. Kvestor RNDr. Černý upřesnil, 

že v prezentaci jsou uvedeny pouze možné přijatelné cíle, projekty jen musí být v souladu 

s definovanými strategiemi a podporovat vize UTB podle plánu realizace Strategického záměru UTB 

pro rok 2017. 

Prorektorka doc. Knápková vyslovila podporu názorům Dr Illíka a považuje to, že k největšímu 

finančnímu propadu došlo u fakult s největším procentuálním podílem na výkonových a kvalitativních 

ukazatelích, za špatný signál fakultám, se kterým se nemůže ztotožnit. Výsledkem může být hledání 

řešení s krátkodobým efektem vedoucím ke snížení kvality. Protože se změnou přístupu MŠMT zřejmě 

nelze počítat, navrhuje mít pro financování příštího roku vlastní systém, kdy si řekneme, co je pro nás 

důležité a co chceme podporovat a tak to udělat.  

Rektor prof. Sáha sdělil, že se chystají nová pravidla financování vysokých škol. UTB je spolu se šesti 

školami v kategorii škol pod 10 000 studentů, nemá při sestavování pravidel silný hlas. Některé vysoké 

školy šly nahoru, například Univerzita Palackého, kde získali skvělé lidi pro výzkum. Na UTB je 

potřeba dostat významné mezinárodní projekty a k tomu vynikající zahraniční kádry a o to je potřeba se 

starat, mít totální dvojjazyčnost. 

 Kvestor RNDr. Černý uvedl, že na UTB se finanční prostředky vždy rozdělovaly podle stejného 

algoritmu, kterým jsou přidělovány z MŠMT. Domnívá se, že iteracemi návrhu rozpočtu se nic 

zásadního nevymyslí, nikdy nemohou být spokojeni všichni. Připomněl, že v době, kdy FT neměla 

zaplaceno přes 400 studentů, nebyly z její strany na rozpočet stížnosti.  

Doc. Sysel poukázal na odchody z FAI kvůli nízké mzdě.  Považuje za špatné, že propady v rozpočtu se 

mají doplnit z Fondu strategického rozvoje a je podle něj nepřijatelné, aby z tohoto fondu mohly 

prioritně využít prostředky jen dvě fakulty.  
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Rektor prof. Sáha připomněl, že Fond strategického rozvoje byl zřízen právě pro jednotlivé případy, 

nikoliv pro plošné čerpání.  Z fondu se pokrývají místa, kde jsme slabí. Fakulty z fondu nedostanou nic 

jen tak, musí napsat projekty, které jsou v souladu se strategickým záměrem. 

Dr Illík zastává názor, že kreativita není záležitostí jen FMK, projekty pro čerpání z fondu se mohou 

psát společně s jinými fakultami.  

JUDr. Šnédar podpořil vystoupení prorektorky doc. Knápkové, rozpočet bude mít devastující výsledek, 

fakulty se budou chtít orientovat jinak než na kvalitu. Prostředky z MŠMT nebyly správně rozděleny, 

měly by generovat nové peníze. Přidáno dostal rektorát, který ale peníze jen spotřebovává. Neobstojí 

argument, že je potřeba finančně posílit rektorát, aby pro něj bylo možno sehnat kvalitní odborníky, 

tento problém je i na jiných součástech.  

Kvestor RNDr. Černý se důrazně ohradil s tím, že rektorát napsal největší projekty OP VaVpI  

i OP VVV, bez kterých by ani FaME neměla projekty. Na FaME je převaha vzdělávací činnosti, nikoliv 

ekonomické.  

Prorektorka doc. Knápková potvrdila, že počet zaměstnanců na rektorátě je vzhledem k rozsahu 

činností poddimenzovaný.  

Doc. Kozák uvedl, že MŠMT dorovnalo veřejným vysokým školám pokles financí nad 2 % a navrhl 

použít stejný princip pro fakulty v Pravidlech rozpočtu UTB pro rok 2018, například uvést možnost 

zmírnění tvrdosti algoritmu. Diskuse nad rozpočtem v této době už nemá smysl.  

Dr Illík se dotázal, zda podobné problémy s financováním mají i ostatní vysoké školy.  

Kvestor RNDr. Černý uvedl, že např. na Masarykově univerzitě probíhá dohodovací proces. Nevidí 

tragédii, když chybí 4 - 6 mil. Kč, a přitom ve fondech na fakultách jsou prostředky, které měly být  

už dávno spotřebované. 

Rektor prof. Sáha se domnívá, že UTB by neměla být v problémech, fakulty mohou dostat projekty. 

Chybí týmy pro projekty nad 50 mil. Kč.   

Následovala přestávka. 

 

K hlasování přítomno 27 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 206/3: 

AS UTB schválil „Rozpočet UTB 2017 – Rozdělení příspěvků a dotací“ ve znění verze ze dne  

14. 3. 2017. 

Hlasování: 

Pro:       19 

Proti:       0 

Zdržel se:    8 

Usnesení AS UTB č. 206/3: 

AS UTB schválil „Rozpočet UTB 2017 – Rozdělení příspěvků a dotací“ ve znění verze ze dne  

14. 3. 2017. 

Ing. Macháčková upozornila, že podle § 15 odst. 2 písm. b) zákona o vysokých školách schvaluje 

rozpočet UTB po jeho schválení AS UTB ještě Správní rada UTB. Správní rada UTB musí rozhodnout 

do 2 týdnů ode dne postoupení návrhu schváleného AS UTB. Dnem postoupení je podle čl. 17 

Jednacího řádu AS UTB  den následující po dni zaslání návrhu členům Správní rady UTB elektronickou 

formou. Postoupení se děje prostřednictvím rektora. Požádala rektora prof. Sáhu o sdělení rozhodnutí 

Správní rady UTB na příštím zasedání AS UTB. 

 

Rektor prof. Sáha předložil AS UTB Zprávu o hospodaření UTB za rok 2016. Ing. Macháčková 

požádala předsedu EK Dr. Beníčka o svolání zasedání EK a projednání uvedeného materiálu.  
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Ad 6) Projednání návrhu rektora na jmenování členů Rady pro vnitřní hodnocení UTB 

Rektor prof. Sáha předložil AS UTB návrh na jmenování členů Rady pro vnitřní hodnocení UTB (RVH) 

1. 3. 2017. Ve stejném termínu byl návrh také zpřístupněn členům akademické obce UTB  

na http://www.utb.cz/o-univerzite/navrhy-pro-projednani-as-utb 

 

Jméno Navrhovatel 

Bobák Roman, doc. Ing. Ph.D. AS UTB 

Jílková Petra, Bc. DiS. AS UTB 

Kalenda Jan, Mgr. Ph.D. AS UTB 

Úředníček Zdeněk, doc. RNDr. Ing. CSc. AS UTB 

Brožek Jiří, prof. Ing. CSc. Vědecká rada UTB 

Farana Radim, prof. Ing. CSc. FEng. Vědecká rada UTB 

Mareš Jiří, prof. PhDr. CSc. Vědecká rada UTB 

Vančura Čestmír, Ing. Vědecká rada UTB 

Buňková Leona, doc. Ing. Ph.D. Rektor  

Hynek Josef, prof. RNDr. MBA Ph.D. Rektor  

Podzimek Ondřej, ak. sochař Rektor  

Vičar Dušan, prof. Ing. CSc. Rektor  

 

Ing. Macháčková připomněla, že podle zákona o vysokých školách je předsedou RVH rektor  

prof. Sáha a předsedkyně AS UTB je členkou RVH.   

Ing. Macháčková požádala rektora o vyjádření k návrhu a k ukončení výkonu funkce doc. Bobáka 

proděkanem FaME.  

Rektor prof. Sáha sdělil, že členy za AS UTB i za Vědeckou rada UTB doplnil svým návrhem tak, aby 

oblasti vzdělávání každé fakulty zastupovali dva členové RVH. Rektor prof. Sáha uvedl, že doc. Bobáka 

navrhuje do funkce místopředsedy RVH a seznámil členy AS UTB s prohlášením doc. Bobáka, který 

z funkce proděkana FaME odstoupí den před jmenováním místopředsedou RVH. 

K předloženému návrhu na jmenování členů RVH nebyly vzneseny připomínky. 

 

Proběhla diskuse členů AS UTB o způsobu hlasování o návrhu a o znění usnesení. 

 

K hlasování přítomno 24 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 206/4: 

AS UTB dává rektorovi předchozí souhlas ke jmenování členů Rady pro vnitřní hodnocení UTB. 

Hlasování: 

Pro:       23 

Proti:       0 

Zdržel se:    1 

Usnesení AS UTB č. 206/4: 

AS UTB dává rektorovi předchozí souhlas ke jmenování členů Rady pro vnitřní hodnocení UTB. 

http://www.utb.cz/o-univerzite/navrhy-pro-projednani-as-utb
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Ad 7) Projednání návrhu vnitřního předpisu „Stipendijní řád UTB“ 

Návrh byl předložen 22. 12. 2016 a projednán LK 14. 2. 2017 s doporučením ke schválení. Poté byl 

návrh odeslán ke kontrole právnímu oddělení MŠMT. Revizi MŠMT i verzi se zapracovanými 

připomínkami MŠMT s označením v zápatí „Verze pro hlasování AS UTB 14. 3. 2017“ obdrželi 

členové AS UTB 11. 3. 2017. Ing. Macháčková požádala předsedu LK ak. sochaře Podzimka  

o vyjádření k zapracování připomínek MŠMT. Ak. sochař Podzimek sdělil, že upravené znění může 

být navrženo k hlasování AS UTB bez nového projednání v LK.  

K hlasování přítomno 23 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 206/5: 

AS UTB schválil Stipendijní řád UTB ve znění verze pro hlasování AS UTB  14. 3. 2017. 

Hlasování: 
Pro:       23 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 206/5: 

AS UTB schválil Stipendijní řád UTB ve znění verze pro hlasování AS UTB  14. 3. 2017. 

Schválený vnitřní předpis bude odeslán k registraci MŠMT. Účinnost Stipendijního řádu UTB  

je od 1. 9. 2017. 

Ad 8) Projednání návrhu vnitřního předpisu „Řád hospodaření a účtování UTB“ 

Návrh předložený 10. 1. 2017 byl projednán EK 31. 1. 2017. LK návrh projednala 14. 2. 2017 

s doporučením ke schválení. Po zapracování připomínek LK byl návrh odeslán ke kontrole právnímu 

oddělení MŠMT. Revizi MŠMT i verzi se zapracovanými připomínkami MŠMT s označením v zápatí 

„Verze pro hlasování AS UTB 14. 3. 2017“ obdrželi členové AS UTB 11. 3. 2017. Podle sdělení 

kvestora RNDr. Černého byly zpracované připomínky MŠMT formálního charakteru. 

K hlasování přítomno 24 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 206/6: 

AS UTB schválil Řád hospodaření a účtování  UTB ve znění verze pro hlasování AS UTB  14. 3. 2017. 

Hlasování: 
Pro:       24 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 206/6: 

AS UTB schválil Řád hospodaření a účtování UTB ve znění verze pro hlasování AS UTB  14. 3. 2017. 

Schválený vnitřní předpis bude odeslán k registraci MŠMT.  

 

Ad 9) Projednání návrhu vnitřního předpisu „Pravidla pro zakládání právnických osob a pro 

peněžité a nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob UTB“   

Návrh byl předložen 10. 1. 2017 a projednán EK 31. 1. 2017 a LK 14. 2. 2017. Doporučení LK komise  

na doplnění návrhu o způsob omezení peněžitých vkladů předkladatel rektor prof. Sáha neakceptoval, 

návrh nebyl v tomto smyslu doplněn. Návrh byl po zapracování připomínek LK odeslán ke kontrole 

MŠMT.  Revizi MŠMT i verzi se zapracovanými připomínkami MŠMT s označením v zápatí „Verze 

pro hlasování AS UTB 14. 3. 2017“ obdrželi členové AS UTB 11. 3. 2017.  

Ing. Macháčková požádala předsedu LK ak. sochaře Podzimka o vyjádření k zapracování připomínek 

MŠMT. Ak. sochař Podzimek sdělil, že upravené znění může být navrženo k hlasování AS UTB bez 
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nového projednání v LK.  

K hlasování přítomno 24 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 206/7: 

AS UTB schválil Pravidla pro zakládání právnických osob a pro peněžité a nepeněžité vklady do těchto 

a jiných právnických osob UTB ve znění verze pro hlasování AS UTB  14. 3. 2017. 

Hlasování: 
Pro:       24 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 206/7: 

AS UTB schválil Pravidla pro zakládání právnických osob a pro peněžité a nepeněžité vklady  

do těchto a jiných právnických osob UTB ve znění verze pro hlasování AS UTB  14. 3. 2017. 

Schválený vnitřní předpis bude odeslán k registraci MŠMT. 

Ad 10) Projednání návrhu „Řád habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem UTB“  

Návrh byl předložen 1. 2. 2017 a LK projednán 28. 2. 2017. Návrh se zapracovanými připomínkami LK 

byl odeslán ke kontrole MŠMT. Revizi MŠMT i verzi se zapracovanými připomínkami MŠMT 

s označením v zápatí „Verze pro hlasování AS UTB 14. 3. 2017“ obdrželi členové AS UTB 11. 3. 2017. 

Ing. Macháčková upozornila, že po připomínce LK je v této verzi zkrácena lhůta pro ukončení řízení  

ke jmenování profesorem na UTB na 24 měsíců a je snížen poplatek za úkony u obou řízení. 

Dr. Matýsek se dotázal, zda se nepočítá s prominutím nebo snížením poplatku pro akademické 

pracovníky UTB. Rektor prof. Sáha odpověděl, že nikoliv, poplatek musí být jednotný pro všechny 

uchazeče bez rozdílu jejich pracoviště.  

Ing. Macháčková požádala předsedu LK ak. sochaře Podzimka o vyjádření k zapracování připomínek 

MŠMT. Ak. sochař Podzimek sdělil, že upravené znění může být navrženo k hlasování AS UTB bez 

nového projednání v LK.  

K hlasování přítomno 21 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 206/8: 

AS UTB schválil Řád habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem UTB ve znění verze pro 

hlasování AS UTB  14. 3. 2017. 

Hlasování: 
Pro:       21 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 206/8: 

AS UTB schválil Řád habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem UTB ve znění verze pro 

hlasování AS UTB  14. 3. 2017. 

Schválený vnitřní předpis bude odeslán k registraci MŠMT. 

Ad 11) Projednání návrhu „Řád pro řízení o vyslovení neplatnosti vykonání státní zkoušky nebo 

její součásti nebo obhajoby disertační práce a pro řízení o vyslovení neplatnosti jmenování 

docentem UTB“ 

Návrh byl předložen 1. 2. 2017 a LK projednán 28. 2. 2017. Návrh se zapracovanými připomínkami LK 

byl odeslán ke kontrole MŠMT. Revizi MŠMT i verzi se zapracovanými připomínkami MŠMT 

s označením v zápatí „Verze pro hlasování AS UTB 14. 3. 2017“ obdrželi členové AS UTB 11. 3. 2017. 
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Ing. Macháčková požádala předsedu LK ak. sochaře Podzimka o vyjádření k zapracování připomínek 

MŠMT. Ak. sochař Podzimek sdělil, že upravené znění může být navrženo k hlasování AS UTB bez 

nového projednání v LK.  

K hlasování přítomno 22 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 206/9: 

AS UTB schválil Řád pro řízení o vyslovení neplatnosti vykonání státní zkoušky nebo její součásti nebo 

obhajoby disertační práce a pro řízení o vyslovení neplatnosti jmenování docentem UTB ve znění verze 

pro hlasování AS UTB  14. 3. 2017. 

Pro:       22 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 206/9: 

AS UTB schválil Řád pro řízení o vyslovení neplatnosti vykonání státní zkoušky nebo její součásti 

nebo obhajoby disertační práce a pro řízení o vyslovení neplatnosti jmenování docentem UTB  

ve znění verze pro hlasování AS UTB  14. 3. 2017. 

Schválený vnitřní předpis bude odeslán k registraci MŠMT. 

Ing. Macháčková konstatovala, že UTB má nyní schváleno 14 vnitřních předpisů z celkového počtu 

šestnácti. Vysoce ocenila připomínkování návrhů paní JUDr. Koťátkovou z právního oddělení MŠMT, 

které velmi přispělo k urychlení legislativního procesu v AS UTB. 

Ad 12) Projednání návrhu „Volební řád AS FT“ 

Návrh schválený AS FT byl AS UTB předložen 23. 1. 2017 a LK projednán 28. 2. 2017  

za přítomnosti předsedy AS FT Dr. Staňka. Verze návrhu s označením v zápatí „Verze pro hlasování  

AS UTB 14. 3. 2017“ byla rozeslána členům AS UTB 11. 3. 2017. Podle § 9 odst. 1 písm. b) bodu 2 

vyžádala Ing. Macháčková jménem AS UTB stanovisko rektora k návrhu. Rektor prof. Sáha vyslovil 

s návrhem Volebního řádu AS FT souhlas. 

K hlasování přítomno 22 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 206/10: 

AS UTB schválil Volební řád AS FT ve znění verze pro hlasování AS UTB  14. 3. 2017. 

Hlasování: 
Pro:       22 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 206/10: 

AS UTB schválil Volební řád AS FT ve znění verze pro hlasování AS UTB  14. 3. 2017. 

Ad 13) Projednání návrhu „Jednací řád AS FT“ 

Návrh schválený AS FT byl AS UTB předložen 23. 1. 2017 a LK projednán 28. 2. 2017 za přítomnosti 

předsedy AS FT Dr. Staňka. Verze návrhu s označením v zápatí „Verze pro hlasování AS UTB  

14. 3. 2017“ byla rozeslána členům AS UTB 11. 3. 2017 – v preambuli předpisu jsou vyznačené dvě 

změny podle upozornění Dr. Trojana. Podle § 9 odst. 1 písm. b) bodu 2 vyžádala Ing. Macháčková 

jménem AS UTB stanovisko rektora k návrhu. Rektor prof. Sáha vyslovil s návrhem Jednacího řádu  

AS FT souhlas. 

K hlasování přítomno 22 členů AS UTB. 
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Návrh usnesení AS UTB č. 206/11: 

AS UTB schválil Jednací řád AS FT ve znění verze pro hlasování AS UTB  14. 3. 2017. 

Hlasování: 
Pro:       22 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 206/11: 

AS UTB schválil Jednací řád AS FT ve znění verze pro hlasování AS UTB  14. 3. 2017. 

Ad 14) Projednání Zprávy o činnosti AS UTB za období od 8. 3. 2016 do 14. 3. 2017 

Zprávu o činnosti AS UTB za první rok funkčního období AS UTB 2016 – 2019 vypracovala 

předsedkyně AS UTB Ing. Macháčková. Koncept Zprávy obdrželi členové AS UTB ke kontrole  

7. 3. 2017 a čistopis se zapracovanými připomínkami 13. 3. 2017. Ing. Macháčková ocenila činnost 

celého AS UTB  i jeho ekonomické a legislativní komise a poděkovala za aktivní účast na velkém počtu 

zasedání. 

K hlasování přítomno 22 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 206/12: 

AS UTB schválil Zprávu o činnosti AS UTB za období od 8. 3. 2016 do 14. 3. 2017. 

Hlasování: 
Pro:       22 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 206/12: 

AS UTB schválil Zprávu o činnosti AS UTB za období od 8. 3. 2016 do 14. 3. 2017. 

Zpráva bude zveřejněna ve veřejné části internetových stránek UTB. 

Ad 15) Různé 

 Ing. Macháčková informovala o jednání sněmu RVŠ 23. 2. 2017. 

 Ing. Hnátková zaslala informace:  

- Pozvání na oficiální výjezdní zasedání Studentské komory AS VUT v Černé Hoře ve dnech  

18. - 19. 3. 2017.  

- V Newsletteru z EURODOCu č. 21 uveřejněn příspěvek o konané akci Doktorandi 2.0 na UTB 

ve Zlíně (str. 11) a příspěvek Ing. Hnátkové "The Evolution of Doctoral Education" (str. 2). 

Toto číslo Newletteru bylo vytvořeno v rámci pracovní skupiny Doctoral training, kterou  

Ing. Hnátková v EURODOCu koordinuje a je zveřejněno na http://eurodoc.net/wp-

content/uploads/eurodoc_newsletter_21_2017.pdf 

 Dr. Kozáková poděkovala rektorovi prof. Sáhovi za pozvání členů AS UTB na koncert, 

pořádaný UTB 23. 3. 2017. Ing. Macháčková se připojila s oceněním programu a účinkujících.  

        Rektor prof. Sáha seznámil s tím, že jako možnost pro navýšení počtu doktorandů zvažuje 

návrh na snížení poplatku za studium v cizím jazyce. Doc. Kozák se domnívá, že zahraniční 

doktorand by měl platit minimálně stejnou částku, kterou za doktoranda UTB dostává od státu  

a neměl by mít vyšší stipendium, než student studující programy v češtině. Stipendium by se 

nemělo zahraničním doktorandům vyplácet plošně, ale pouze za výborné studijní nebo tvůrčí 

výsledky. 

http://eurodoc.net/wp-content/uploads/eurodoc_newsletter_21_2017.pdf
http://eurodoc.net/wp-content/uploads/eurodoc_newsletter_21_2017.pdf
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 Rektor prof. Sáha uvedl, že je potřeba politikům klást otázky, jak vidí rozvoj venkova, aby 

nedocházelo k jeho vylidňování, jako na Jesenicku a Zlínsku. Lidé chtějí nalézt práci ve svém 

regionu, dělat to, co umí a nenechat si diktovat od vyspělejších sousedů.  Klasickým příkladem 

diskriminace je vztah umělecká škola – umělecká fakulta, kdy umělecké fakulty, které mají 

prakticky všechny větší vysoké školy, jsou dlouhodobě finančně poškozovány proti uměleckým 

školám (AMU, JAMU apod.) 

 Rektor prof. Sáha informoval o nabídce od firmy Baťa, která chce svůj centrální archiv převést 

do Informačního centra Baťa v knihovně UTB. Jednalo by se o placenou službu, probíhá 

vyjednávání o návrhu rozpočtu. 

 Rektor prof. Sáha dále seznámil s nabídkou na převedení třech segmentů z inovačních projektů 

firmy Baťa na UTB – zkušebnictví, dětská obuv a databáze chodidel. Zástupci inovačního 

oddělení firmy Baťa navštíví UTB v květnu. Spolupráce by byla příležitostí pro všechny fakulty. 

 Termín příštího zasedání AS UTB dne 11. dubna 2017 od 13 hodin a usnesení o předběžném 

programu: 

K hlasování přítomno 22 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 206/13: 

AS UTB schválil termín příštího řádného zasedání AS UTB na 11. dubna 2017 od 13 hodin a předběžný 

program tohoto zasedání: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 206. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Zpráva o hospodaření UTB za rok 2016“. 

6. Projednání návrhu „Výroční zpráva o činnosti UTB za rok 2016“. 

7. Různé. 

 

Hlasování: 

Pro:       22 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 206/13: 

AS UTB schválil termín příštího řádného zasedání AS UTB na 11. dubna 2017 od 13 hodin 

a předběžný program tohoto zasedání: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 206. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Zpráva o hospodaření UTB za rok 2016“. 

6. Projednání návrhu „Výroční zpráva o činnosti UTB za rok 2016“. 

7. Různé. 

 

 

Příští řádné zasedání AS UTB  proběhne v úterý 11. dubna 2017 od 13,00 h  v  zasedací místnosti   

č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín 

 

Konec zasedání v 18,25 h 

Ve Zlíně dne 21. 3. 2017 

Zapsala: A. Macháčková 
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             Bc. Petra Jílková, DiS. Ing. Alena Macháčková, CSc. 

předsedkyně studentské komory AS UTB předsedkyně AS UTB 


